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Praha 17. 12. 2024 
č.j.: UKFHS/7877/2025 
 
Zápis z kolegia děkanky ze dne 17. 12. 2024  
Přítomni:   Věra Sokolová, Dana Bittnerová, Veronika Čapská, Milan Hanyš, Pavel Himl (online), 
Jana Jeníčková, Josef Kružík, Tereza Pospíšilová, Tomáš Procházka, Věra Sokolová, Ondřej Váša 
(online)  
Omluveni: Sára Říhová 
 
Body jednání: 
1.  Aktuality děkanky 
2.  Připravovaná novela studijního a zkušebního řádu na UK 
3.  Studijní úspěšnost a způsoby jejího výpočtu 
4.  Změna standardů studijních programů na UK 
5. Zahájení procesu nastavení pravidel pro prospěchová stipendia pro nadcházející 
období 
6.  Odměny za podání a získání projektů GAČR 
7.  Zlaté promoce 
8.  Výstava obrazů Hrdinové a trpící (Heroes and Martyrs) 

 

Děkanka V. Sokolová zahájila v 9.05 jednání kolegia. 

 

1.  Aktuality děkanky  
Inaugurace nového děkana Přírodovědné fakulty UK doc. Vladimíra Krylova. 
Bilanční schůzka FHS u rektorky UK bude 23. 1. 2025. 
V lednu 2025 se budou konat bilanční schůzky děkanky se členy a členkami KD a vedoucími 
kateder. 
 
2.  Připravovaná novela studijního a zkušebního řádu na UK 
Připravovanou novelu předložil proděkan pro studium J. Kružík. 
Fáze procesu: připomínkování, důležité s ohledem na budoucí pravidla studia na UK, termín do 
6. 1. 2025. 
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Je potřeba přečíst dokumenty a komentovat obsah. Studijní a zkušební řád, Přílohu 2 Statutu a 
Stipendijní řád čte J. Kružík a J. Jeníčková, CŽV D. Bittnerová, Disciplinární řád T. Pospíšilová, 
Řád rigorózního řízení M. Hanyš. Následně se posílá děkance V. Sokolové, která finalizuje a 
odesílá na rektorát. Poté rektorát fakultní připomínky vypořádá a novelu předloží AS UK. 
 
3.  Studijní úspěšnost a způsoby jejího výpočtu 
Proděkan pro studium J. Kružík informoval o míře efektivity dosavadních opatření FHS jak 
posílit studijní úspěšnost na FHS v dlouhodobém horizontu. Otázka studijní úspěšnosti bude 
jedním z témat fakultních bilančních schůzek na RUK. Je třeba již nyní hledat cesty, jak posílit 
úspěšnost studujících ve studiu i ve stávající akreditaci a identifikovat klíčové problematické 
momenty studia. 
KD se shodlo, že o studijní úspěšnosti je nutné vést koncepční debatu a za tímto účelem bude 
pozván na příští kolegium stávající garant bakalářského studia.  
 
4.  Změna standardů studijních programů na UK 
Proděkanka pro doktorská studia J. Jeníčková o tom informovala v souvislosti s probíhajícími 
debatami nad novou akreditací bc. studia a zapojením jazyků do její koncepce. 
Upřesnění požadavků na mezinárodní rozměr studijních programů s výukou v českém jazyce - 
nastavit minimální požadavky na mezinárodní rozměr studijních programů, a tím tak podpořit 
jejich internacionalizaci. Nová úprava proto s ohledem na stupeň studia kromě jiného vyžaduje, 
aby předměty s výukou v cizím jazyce (Mgr. a Mgr. programy) / zaměřené na výuku cizích 
jazyků (Bc. programy) byly povinnou součástí studia, kterou studující musí absolvovat. Rovněž 
se ve všech studijních programech předpokládá, že studující pracují se zahraniční literaturou. 
Mezi dalšími nově navrženými prvky internacionalizace je uvedeno absolvování části studia v 
zahraničí, sepsání závěrečné kvalifikační práce v cizím jazyce či (částečný) průběh obhajoby 
závěrečné kvalifikační práce v cizím jazyce; na obecné rovině se rovněž počítá s tím, že fakulta 
podporuje rozvoj odborných jazykových kompetencí studujících, akademických pracovníků a 
dalších zaměstnanců zabezpečujících výuku či administrativní zajištění studijního programu. 
Návrh těchto úprav byl diskutován s RVH a fakultami, včetně setkání studijních proděkanů a 
kulatého stolu, který RUK za tímto účelem svolal. 
 
5. Zahájení procesu nastavení pravidel pro prospěchová stipendia pro nadcházející 
období 
Předložil proděkan pro studium J. Kružík. Aktualizace pravidel pro přiznávání prospěchových 
stipendií se bude řešit na začátku roku 2025. 
 
6.  Odměny za podání a získání projektů GAČR 
Předložil proděkan pro vědu P. Himl. 
Projednán návrh odměn za podané projekty GAČR s počátkem řešení od ledna 2025. 
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Návrh je sestaven podle navrhovaných pravidel připravovaného OD, které odměňuje projekty, 
jež získaly financování i podané projekty, jež nezískaly financování, ale byly hodnoceny kladně.  
Po diskusi vyjasňující pravidla hodnocení projektů a postup odměňování KD návrh schválilo. 
 
7.  Zlaté promoce 
O tom, že zlaté promoce proběhnou 12. dubna 2025, informoval proděkan pro vnější vztahy     
O. Váša. Neměly by kolidovat s jinými akcemi na FHS. 
Jedná se o každoroční ceremoniál, oslavy 50 let od absolutoria, což se FHS zatím netýká. Může 
se nicméně týkat některých našich vyučujících. Informaci rozešle PR.  
Jiný požadavek ze strany RUK zatím neformulován. 
 
8.  Výstava obrazů Hrdinové a trpící (Heroes and Martyrs) 
Návrh výstavy, kterou do budovy FHS nabídl Jaroslav Anděl, předložil proděkan pro vnější 
vztahy O. Váša. 
Kolegium rozhodlo, že výstava je možná, pokud bude nějakým konkrétním způsobem 
navazovat na vzdělávací činnost konkrétních vyučujících FHS. 
Proděkan pro vnější vztahy osloví členy a členky katedry historie a akademičky a akademiky, 
kteří se zaměřují na téma paměti, zda mají zájem s autorem spolupracovat a propojit jeho 
tvorbu se svou výukou. 

 

Zapsala: Dana Bittnerová 

Za správnost: Věra Sokolová 

 


